
 

 Na naše otázky odpovídala paní učitelka Mgr. Jana Ludwig 
 

1. Máte nějakou zajímavou vzpomínku na děti, 

které jste v minulosti učila? 

Asi by bylo napínavé, kdybych popsala nějakou 

dramatickou chvíli, kterou jsem s dětmi při 

společných aktivitách ať už ve třídě či mimo školu 

zažila. Vlastně „naštěstí“ nic takového zmiňovat 

nemusím. Jedna z mých nejzajímavějších 

vzpomínek je, když jsem na loňské škole v přírodě 

přesvědčila „své sedmáky“, že navštívíme v Peci 

pod Sněžkou lanové centrum „Monkeypark“, které 

začíná sjížděním kladkou nad přehradou, asi v 15ti 

metrové výšce nad vodou směrem do lesa. I když 

mám pořádný strach z výšek, postavili mě sedmáci 

před hotovou věc: „Paní učitelko, jestli v tom 

nejedete s námi, tak my taky nejedeme.“…. Jestli je 

to osud třídního učitele nebo tělocvikáře, nevím, ale 

nakonec jsme všichni celou trať zvládli na 

výbornou, a kdybychom měli víc peněz, dali 

bychom si druhé kolo.   

2. Chtěla jste vždycky učit? Jaké bylo v dětství 

vaše vysněné povolání?  

Učit? Ne, ne, vůbec ne. Vzpomínám si, že 

v dětství jsem si dlouho přála být kosmonautkou, 

což mě po čase opustilo, a pak, jako skoro každá 

holka v té době, jsem dlouho chtěla být zdravotní 

sestřičkou. Po úspěšném rozmlouvání mých rodičů 

jsem odešla na gymnázium a tam se časem ukázalo, 

že mě baví učit se cizí jazyky, především němčinu. 

Po maturitě jsem ve studiu německého jazyka 

pokračovala na pedagogické fakultě a dál? Dál už si 

ten příběh domyslíte…  

3. Co ráda děláte ve volném čase? 

Vzhledem k tomu, že mám dvě malé děti, je pro mě 

pojem „volný čas“ trochu složitější. Přesto se mně 

ale stále daří sportovat, a proto mohu dětem ze 

školy na otázku „Paní učitelko, vy ještě hrajete?“ 

odpovědět: „Ano, hraju aktivně házenou a budu ji 

hrát, dokud to jde.“  

4. Na co ráda vzpomínáte z vlastních školních 

let? 

Na výuku mých oblíbených předmětů, na svačiny, 

na přestávky, na to, kolik opravdu volného času 

jsem v té době ještě měla.  

5. Co se vám na dnešních dětech nelíbí?  

A naopak, co se vám na nich líbí? 

Je moc dobře, že děti v dnešní době umí a chtějí 

vyjádřit svůj názor na věci kolem sebe, mají 

potřebu a touhu se prosadit. To jsou vlastnosti, 

které je třeba v dnešní době uplatňovat. Ale často 

používají způsob prosazování a vyjadřování svých 

názorů, který se mně nelíbí. Ne nadarmo se říká: 

„Tón dělá muziku.“ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

6. V jakém předmětu jste nejvíce vynikala a 

který vám naopak nebyl příjemný? 

Vždy platí heslo „Co ti jde, to tě baví.“ A nejinak to 

bylo i u mě. Vždy mně šly jazyky, a proto mě 

bavily. Naopak nikdy jsem nezískala kladný vztah 

k fyzice a chemii, protože mně to jednoduše nešlo.  

7. Je něco, co byste na této škole ráda změnila? 

Co se týče těchto úvah, tak to tu pracuji opravdu 

krátkou dobu. Zeptejte se mě prosím za pár let.  

8. Jakou knížku máte nejraději a proč? 

Malého prince od Antoina de Saint-Exupéry, 

protože je to kniha nadčasová.   

9. Kdybyste vyhrála 10 milionů, co byste s nimi 

udělala? 

Asi by se hodilo říct, že bych část věnovala nějaké 

nadaci. Možná ano, ale zcela určitě bych sobě a své 

rodině pořídila spoustu věciček, které nám nejspíš 

nechybí, ale které nemáme. 

10. Povolání učitelky je psychicky náročné, 

odkud čerpáte sílu a energii? 
Zdá se to být až absurdní, ale od dětí. Samozřejmě 

od těch vlastních, ale i od těch ze školy. Zvláště, 

když mám alespoň pocit, že se nám něco společně 

podařilo.  

11. Měla jste někdy chuť nechat profese 

učitelky? 

Určitě a ne jednou. Myšlenky na změnu profese mě 

ale vždy poměrně rychle opustí, když si vzpomenu 

na léta strávená v kancelářích soukromých firem.  

12. S kterou postavou z historie nebo současnosti 

byste se chtěla setkat a proč? 
Takových postav by bylo asi víc. Ale vloni v létě se 

v blízkosti naší chalupy v horách natáčel český 

film, kde v jedné z hlavních rolí hrál herec Ivan 

Trojan. Považuji ho za jednoho z nejlepších 

českých herců současnosti. Při natáčení jsme 

v jednom malém městečku seděli ve stejné kavárně 

a málem jsme si spolu vypili kávu. Třeba to vyjde 

příště.   

 

                              Jakub Čecháček, Vojta Franz 
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